
Status pr 1. november 2023 på fjernvarmeprojektet!

Mens vi venter!…. Det er ikke, fordi vi har de store nye ting at berette, men vi finder, at en 
opdatering nok kunne være på sin plads!

I forhold til prissætningen i april, er vi stort set det samme sted. Måske lidt under, men endnu er 
investeringen i fjernvarme noget dyrere end etablering af en individuel varmepumpe. Der er fortsat 
meget stor efterspørgsel på både rør og de folk, der kan nedlægge rørene, så prisen er fortsat høj på 
de dele! Når der så for tiden heller ikke er tilskudsmuligheder, ja så er prisen for høj.

Vi har i udvalget løbende været obs på alternative projekter! Der er planer om alternativer i vore 
nabobyer, og vi har kigget lidt på, hvad der ligger. Nogle steder arbejdes der med oprettelse af et 
stort lokalt varmepumpeanlæg som alternativ til fjernvarme, men vi har endnu ikke set noget, der 
kan konkurrere med fjernvarme. Så derfor fastholder vi i udvalget, at den bedste løsning for os i 
Vorgod Barde området er fjernvarme! 

Med henblik på, at naturgassen er billig lige nu, - så går det jo osse nok! Men,  - med hensyn til den 
politisk bestemte udfasning af brug af naturgas, - som i øvrigt ikke er vedtaget endnu, - så bliver det
jo ikke ved med at gå! Vi må forvente, at der kommer en politisk beslutning, og dermed også nogle 
hjælpeforanstaltninger i forbindelse med udfasning! Men hvilke?? - Det kunne være rart at vide!!

Så dette indlæg for at fortælle, at vi fortsat er beredte, hvis der er nyt under solen. Men vi vil også 
gerne gøre opmærksom på, at vi i voldsom grad kunne ønske os noget meget mere håndfast fra 
landspolitikernes hånd! At der snarest ligger en plan klar gående på tid og indhold!! Det ville kunne 
give lidt ro på det hele! Lige nu er det hele noget uvist! 

Men vi fortsætter med at være opmærksomme!! 

På udvalgets vegne!

Karsten Sørensen
Vorgod Barde Borgerforening


